

TARIKH : 10 MEI 2022
AKHBAR : SINAR HARIAN
MUKA SURAT : 29

Petronas perlu pastikan kelangsungan vendor sokongan – MTEM

Petronas perlu pastikan kelangsungan vendor sokongan - MTEM

Pemain sokongan minyak dan gas yang terdiri ribuan pekerja pernah bantu Petronas ketika dalam tekanan

SHAH ALAM

Majlis Tindakan Ekonomi Melayu (MTEM) mengesakan agar Petronas menyelamatkan industri sokongan perkhidmatan dan kelengkapan minyak serta gas (OGSE) yang sebelum ini banyak membantu kejayaan syarikat minyak negara itu. Ketua kluster minyak dan gas

(MTEM), Tengku Ngah Putra berkata, ini kerana sejak akhir-akhir ini banyak syarikat terbabit berdepan masalah dan terpaksa melakukan pemotongan gaji.

Malah ada diantara mereka telah ditamatkan kontrak dan diberhentikan kerja selama bertahun-tahun.

"Kami melihat kemelut dalam industri ini tidak akan diselesaikan, jika sikap mereka yang berpangkat di Petronas tidak diubah. KPI yang lebih menyeluruh juga harus diterapkan bagi mengambil kira kepentingan pemain-pemain industri lain. "Gambaran yang dilakar



TENGGU NGAH PUTRA

Petronas.

"Mereka terpaksa mengikut dasar dan terma Petronas yang mengakibatkan kegagalan yang kita lihat hari ini," katanya kepada *Sinar Harian* pada Isnin.

Tengku Ngah menentang kekusaran yang dirasai Majlis Perkhidmatan Minyak dan Gas Malaysia (MOGSC) dan

seolah-olah kami kelihatan tidak mampu menjalankan perniagaan sebagai profesional. Sebaliknya, usahawan persendirian ini sebenarnya pakar dalam perniagaan mereka dengan membina dari awal tanpa subsidi atau geran kerajaan, bukan seperti

Persatuan Pemilik OSV Malaysia (MOSVA) yang sebelum ini agresif dalam menyediakan peluang pekerjaan kepada lebih 60,000 pekerja.

"Tetapi Petronas tidak patut menuding jari dan harus juga dipertanggungjawabkan ke atas apa yang berlaku dalam lingkungan OGSE ini.

"Kita harus ambil kira bahawa Petronas merupakan kuasa mutlak bagi merangka dasar serta penetapan prosedur dan terma dalam penyediaan industri OGSE.

"Jadi kegagalan dalam industri perlu juga ada kaitan dengan perangkaan dasar yang telah ditetapkan Petronas," katanya.

Secara keseluruhan industri perkhidmatan minyak dan gas dalam keadaan kritikal ketika ini ekoran pengurangan kos pada

tahun 2019, kemudian sektor itu ditekan lagi dengan pelaksanaan Perintah Kawalan Pergerakan (PKP) bagi membendung Covid-19. Ia telah menghalang industri untuk beroperasi dengan baik selama dua tahun.

Manakala ketika ini, Petronas sedang mengaut keuntungan amat besar setelah harga minyak dan gas dunia pernah mencecah paras tertinggi iaitu AS\$140 setong.

Beliau juga mendakwa sudah sekian lama syarikat dan usahawan mengelak untuk berterusterang secara terbuka kerana khuatir disenarai hitam atau didiskriminasikan.

"Petronas perlu bertindak segera untuk melakukan pembetulan dan perubahan segera membantu usahawan OGSE," katanya.